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Marikovský  spravodaj 

 
Obecné noviny      Obce Dolná Mariková       Ročník XVII.       Číslo 2/2017   

nepredajné 

PRÍHOVOR STAROSTU 

 
Milí spoluobčania, 

niekomu v tichosti a očakávaní, 

niekomu v zhone, ale predsa 

každému z nás sa nezadržateľne blíži 

čas sviatočný, čas zázračný 

a výnimočný. Vianoce - snáď  pre 

každého z nás najkrajšie čarovné 

obdobie v roku. Napriek zhonu, 

ktorý často Vianočným sviatkom 

predchádza, sa určite  každý z nás 

pozastaví a s radosťou si vychutná 

pokoj a pohodu pri sviečkach 

Betlehemského svetla v kruhu 

svojich najbližších. 

Na  Vianočné sviatky sa teší  každý 

človek, či už sú to deti, rodičia alebo 

starí rodičia. Práve Vianoce sú 

najradostnejším obdobím, obdobím 

narodenia Ježiška. Práve ten, ktorý 

nám ukazuje cestu a vedie nás celým 

našim životom, sa narodil v chudobe 

v skromnej maštali, zato však 

z veľkej lásky. Aj toto by nám 

neustále malo pripomínať, nielen 

počas Vianoc, že láska, pokora, 

úsmev či pohladenie je v živote 

každého to najdôležitejšie.  

Vianočné sviatky sú aj obdobím 

končiaceho sa roka a príchodom 

roku nového, určite plného predstáv 

a očakávaní. Preto Vám chcem milí 
spoluobčania do Nového roku 2018 

popriať pevné zdravie, šťastie, 

dostatok síl a energie aj v chvíľach, 

kedy to nepôjde práve podľa Vašich 

predstáv. Prajem Vám veľa 

spokojnosti, úspechov a radostí 

z Vašich najbližších. Nech Vás 

spomienky na pokojne a spokojne 

prežité Vianočné sviatky napĺňajú po 

celý budúci rok.   Ing. Peter Šujak 

 

Prišiel k nám Mikuláš 

Mikulášku, dobrý 

strýčku, modlím 

sa ti modlitbičku, 

zlož tú svoju 

 plnú tašku,  

daj nám darov, 

svojich trošku, 

či koníčka 

medového, 

či koláčka 

makového, 

veď ty strýčku 

Mikuláš, mnoho 

dobrých darov 

máš... 

 



 

                                                                  
                 

                                                                                                   Dom  kultúry 

                                                                                                        v  novom šate            

                                                                                                               
                                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 

             
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

            

 

Harmonogram vývozov 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

V letnom vydaní Marikovského spravodaja sme Vás informovali, že sa nám podarilo získať dotáciu z environmentálneho 

fondu na rekonštrukciu objektu domu kultúry vo výške 75.000,-  € a to na konkrétny projekt – Zníženie energetickej 

náročnosti objektu s celkovými rozpočtovými nákladmi 146.404,- €.  Pôvodne sme si mysleli, že takýto rozsiahly projekt, 

vzhľadom na výšku poskytnutej dotácia a potrebného dofinancovania z vlastných rozpočtových zdrojov, budeme musieť 

realizovať v dvoch etapách. Nakoniec sa nám v spolupráci s vybraným dodávateľom podarilo práce na objekte 

zrealizovať ešte v tomto roku. Realizáciou tohto projektu sa určite podarilo nielen zveľadiť náš spoločný kultúrny stánok 

ale aj celkový vzhľad centra obce. Taktiež boli splnené všetky tepelno-technické parametre a požiadavky pre daný typ 

objektu, čo prispeje k jeho efektívnejšiemu využívaniu. 
 

Aj v tomto roku boli do rozpočtu obce navrhnuté výdavky na 

rekonštrukciu časti miestnych komunikácií. Našou snahou je 

postupne vychádzať v ústrety obyvateľom vo všetkých častiach 

obce, aj keď samozrejme nie vždy a včas sa dá vyhovieť 

oprávneným požiadavkám obyvateľov.  

Tu musí byť braný na zreteľ aj technický stav a vyťaženosť tej- 

ktorej komunikácie.  Vieme, že v zlom technickom stave je 

miestna komunikácia od materskej školy ku Kobárovskému 

mostu. K rekonštrukcii sme zatiaľ nepristupovali, nakoľko práve          

                                      v tomto úseku je plánované predĺženie              

                                      trasy   vedenia vysokonapäťovej siete 

                                      za účelom  posilnenia nízko napäťovej                   

                                      siete v centre obce.  

                                      NN sieť je v tomto úseku dlhodobo  

                                      preťažená a SSE  hľadala  vhodnú  al-  

                                      ternatívu  posilnenia elektrických NN  

                                         rozvodov. Veríme, že v budúcom roku sa      

                                         uvedený zámer   podarí zrealizovať a my       

                                      budeme môcť pristúpiť k rekonštrukcii 

                                      aj tohto úseku  komunikácie.                                                            

                                          V tomto roku sa nám podarilo v celom  

                                       profile  zrekonštruovať cestu pod 

                                       Krápkou    vrátane    záchytných         

                                       odvodňovacích  rigolov  a taktiež  

sme       zrekonštruovali   

vozovku mosta  u Ficov.   

Náklady na  vyššie  uve- 

dené   práce  v  celkovej  

sume  64 829,- Eur  boli 

hradené  z rozpočtu obce.  

Veríme,  že   aj  takýmto  

spôsobom   prispievame   

k skvalitneniu      života 

obyvateľov našej obce.                     

                                                                           

Ing. Peter Šujak, starosta                                          

                                                                

          Ing.                                            Peter Šujak, starosta          

 

 

Rekonštrukcie obecných budov a komunikácií pokračujú   

 
 

 

 

 

 

Pod Krápkou sa tešia z novej cesty 

  Do Ficov prejdete po novom moste 

V letnom vydaní Marikovského spravodaja sme Vás informovali, že sa nám podarilo získať dotáciu 

z environmentálneho fondu na rekonštrukciu objektu Domu kultúry vo výške 75 000 € a to na konkrétny projekt – 

Zníženie energetickej náročnosti objektu s celkovými rozpočtovými nákladmi 146 404 €.  Pôvodne sme si mysleli, že 

takýto rozsiahly projekt, vzhľadom na výšku poskytnutej dotácia a potrebného dofinancovania z vlastných rozpočtových 

zdrojov, budeme musieť realizovať v dvoch etapách. Nakoniec v spolupráci s vybraným dodávateľom sa nám 

podarilo práce na objekte urobiť ešte v tomto roku. Realizáciou tohto projektu sme zveľadili náš spoločný kultúrny 

stánok a tiež celkový vzhľad centra obce. Zvolenou technológiou boli splnené všetky tepelno-technické parametre 

a požiadavky pre daný typ objektu, čo prispeje k jeho efektívnejšiemu a ekonomickejšiemu využívaniu. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

               P l á n u j e m e 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Kultúrna  pamiatka   Kostol sv. Petra a Pavla  prešiel tiež výraznou rekonštrukciou 

- vybudovať multifunkčné ihrisko 

Aby naša obec mohla vytvárať dostatočné podmienky pre 
aktívne trávenie voľného času pre širšiu verejnosť, 
zapojili sme sa do výzvy Úradu vlády Slovenskej 
republiky – Podpora rozvoja športu. V tejto výzve bolo 
možné získať  dotáciu na vybudovanie multifunkčného 
ihriska. Na základe toho sme spracovali projektovú 
dokumentáciu, pripravili rozpočet a v termíne podali 
žiadosť. Žiaľ na konci leta  bola táto výzva riadiacim 
orgánom  pre nedostatok  finančných prostriedkov 
zrušená.  
Veríme, že v  budúcnosti bude obdobná výzva vypísaná 
a naša práca nevyjde nazmar. Určite by aj takýto projekt 
prispel k zvýšeniu kvality života v našej obci detí, mládeže 
aj dospelých. 
 

- rekonštruovať požiarnu zbrojnicu 
Na základe potrieb súvisiacich so zabezpečovaním 

ochrany pred požiarmi v našej obci a s tým súvisiacou 

potrebou rekonštrukcie hasičskej zbrojnice sme reagovali 

na výzvu Prezídia hasičského a záchranného zboru na 

predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie.  

V letných mesiacoch sme dali vypracovať  projektovú 

dokumentáciu na rekonštrukciu hasičskej zbrojnice a v 

termíne podali žiadosť na riadiaci orgán - Ministerstvo 

vnútra Slovenskej republiky.  Teraz nám už len zostáva 

veriť, že naša žiadosť bude úspešná a v budúcom roku sa 

budeme môcť pustiť do rekonštrukcie.  

 

V jeseni 2017 sme začali s obnovou fasády a výmeny 
okien na Rímskokatolíckom kostole sv. Petra a Pavla 
v Dolnej Marikovej.  
Dielo bolo realizované s finančnou podporou 
Ministerstva kultúry Slovenskej republiky v programe 
obnovme svoj dom - obnova kultúrnych pamiatok. 
Prípravné práce sme previedli svojpomocne vďaka 
šikovným chlapom z našej farnosti a realizáciu diela 
uskutočnila firma AKTIV PRO, s.r.o.  
Ministerstvo kultúry SR nám poskytlo dotáciu vo výške 
20 000€, Obec Dolná Mariková nám schválila príspevok 
5000€, zo zbierok v kostole prispeli veriaci 7824,535€ 
a súkromne prispeli veriaci finančnými darmi na dielo 
18 345€. Vymenené sú všetky okná na kostole, fasáda je 
obnovená na takmer celom kostole, okrem omietky nad 
sakristiou a omietky sakristie kostola. Tieto práce sa 
zrealizujú až na jar roku 2018. Ku vchodu  do kostola 
sme postavili nový drevený prístrešok, aby sa zabezpečil 
bezpečný vstup a východ z kostola za nepriaznivého 
počasia, v zimnom období.  
Naša vďačnosť patrí všetkým, ktorí sa pričinili 
o zrealizovanie tohto projektu: Ministerstvu kultúry SR, 
Obci Dolná Mariková, veriacim z našej Farnosti Dolná 
Mariková s filiálkami Hatné a Klieština, našim rodákom 
v zahraničí a zo Slovenska, všetkým ľuďom dobrej vôle.  
Ďakujem za Vašu nezištnú pomoc, odborné rady, 
finančné príspevky, milodary. Verím, že toto dielo 
obnovy bude povzbudením nám všetkým vo viere, pre 
náš každodenný život.                
                                      PaedDr. Ľubomír Vavro, farár 
 
Aj my všetci ďakujeme p. farárovi za to, že denno-
denne dohliadal,  operatívne koordinoval práce a tiež 
fyzicky pomáhal pri obnove nášho kostolíka. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Reprezentovali nás seniori aj deti 
 

    Deväťčlenné družstvo našich dôchodcov nás reprezentovalo na  Olympiáde seniorov. Športové hry sa konali 11. septembra       
          v Plevníku. Muži aj ženy súťažili vo viacerých   športových disciplínach a získali dve medaily, na ktoré sú veľmi pyšní.  

 

 

 

 

 

                     
 

 
 

 

                                                                                                                           

                                                                                                                                  Emka a Kristínka 

Správu cintorína zabezpečuje obec v zmysle zákona.  V rámci svojich možností sa snažíme cintorín priebežne udržiavať  a dávať do 

poriadku. Okrem údržby je v plnej kompetencii správcu cintorína t. j. obce určovať  hrobové miesta. V minulosti sa to neriešilo 

a vidíme, ako to dopadlo. Hroby sú krížom- krážom poposúvané a bez priechodných uličiek. Samozrejme, že obec si tu nechce 

uplatňovať nejaký diktát, ale je jednoznačné, že poriadok byť musí. Práve preto chceme apelovať na ľudí, aby rešpektovali to, na čom sa 

s obcou v rámci umiestnenia hrobového miesta dohodnú a tiež aby následne rešpektovali aj predpísané rozmery obrúb. Všetko, čo súvisí 

s cintorínom je trochu špecifické a preto aj problémy, ktoré tam vznikajú sa riešia z nášho pohľadu trochu ťažšie ako v iných prípadoch. 

Tu sa ťažko dodatočne zjednáva náprava. 

S prenájmom  hrobových miest súvisia aj poplatky, ktoré treba správcovi cintorína uhradiť. Prosíme nájomcov, ktorí si túto povinnosť 

doteraz nesplnili, aby tak urobili čo najskôr. V prípade akejkoľvek zmeny v pôvodnej nájomnej zmluve treba uzatvoriť novú zmluvu. 

 

Internetová stránka obce - vzhľadom na inováciu a modernizáciu informačných technológií sme sa rozhodli pre modernizáciu 

našej internetovej stránky. Materiály, informácie a fotografie sa budú ešte postupne aktualizovať a dopĺňať a preto Vás prosíme 

v tomto  prechodnom období o zhovievavosť. 

Poplatok za komunálny odpad pre rok 2018 –  žiadosť o zníženie alebo odpustenie poplatku treba doručiť na Obecný úrad do 

31.januára 2018 spolu s potrebnými potvrdeniami. 

Termíny vývozu plastov  -  do uzávierky novín nám vývozca neposkytol termíny vývozu plastov na 1. polrok 2018. Tieto budú 

dodatočne zverejnené na internetovej stránke obce a vo vývesných skrinkách. 

 

 

 

 
 

Základnú školu v našej obci navštevuje veľa šikovných detí. Jednou z nich je aj  tohto- 

ročná majsterka sveta v disco dance   v kategórii duo mini ( deti do 8 rokov) Emka 

Melicheríková, ktorá už  tri roky  navštevuje Súkromnú umeleckú školu manželov 

Kardošovcov v Považskej Bystrici. Začínala ako členka súboru Bublinky a už druhý 

rok je členkou súboru Stella. Tancuje v skupine, vo formácii, sólo aj duo. Jej trénerkou 

je Soňa Bandúrová Kardošová, ktorá ju pripravovala aj na majstrovstvá sveta a všetky 

súťaže na Slovensku. V období od januára do júna  2017 sa  Emka zúčastnila na  

rôznych súťažiach v Považskej Bystrici, Bratislave, Prešove, Martine, Senci 

a v Leviciach. Výborným umiestnením  na Majstrovstvách  Slovenska v Leviciach  sa 

nominovala  na Majstrovstvá sveta 2017, ktoré sa konali  v Čechách.  Spolu s 

 Kristínkou Vyhničkovou  získali titul Majsterky sveta prvýkrát  v júni v Chomutove  

v konkurencii 30 párov tanečníkov z rôznych štátov . V septembri tento titul obhájili  

v Ústí nad Labem.  Pre malé tanečníčky je to obrovský úspech, za ktorým sa skrýva 

tvrdý tréning, zodpovednosťa disciplína. Pre deti v ich veku je náročné zvládnuť 

fyzickú a psychická záťaž spojenú s 3-4 hodinovými tréningami  štyrikrát v týždni 

a tiež cestovaním  na súťaže. Dievčatá to zvládli aj vďaka obetavosti a podpore  

svojich rodičov, ktorí z nich majú veľkú radosť. Z ich úspechu sa tešíme aj my a do 

roku 2018 želáme Emke  a Kristínke veľa úspechov v súťažiach, aby aj  naďalej 

úspešne reprezentovali  našu školu aj obec.                        Mgr. Eliška Vyhničková 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                        

               
 

Najstarší občania 

Štefánia Palátová             94 rokov    
Jozefína Hamárová          91 rokov 
Emília Pizúrová                 90 rokov    

85 roční 
Štefánia Martikánová 
Sidónia Vrábliková 

75 roční  
Oto Lacko, Mgr. 
Štefan Revák 
Jozef Žilinčík 

70 roční 
Mária Ficová 
František Kožúrik 
Vavrinec Kršík 
Ľudmila Kuzičkinová 
Verona Ondrišíková 
 

srdečne blahoželáme 

 

80 roční 
Štefánia Jalakšová 
Helena Kršíková 
Sidónia Laščeková 
Adela Martikánová 
Jozef Puchrík 

65 roční 
Daniela Britvíková 
Agnesa Raríková 
Zdena Reváková 
Jozef Rosík Ing. 
Oľga Sekerešová 

60 roční 
Božena Barančíková 
Anna Kočkovská 
Anna Lokšíková 
Magdaléna Martikáňová 
Vladimír Polník 
Mária Šulavíková 
 

           Všetkým jubilantom  

Kultúrne okienko 
 

Posedenie s najstaršími občanmi 
 

 

 

 

 

      
                                                                                                                                  
 
 

                                                                                                                                           
 

 

 



 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

                        

 

   5. ročník prehliadky harmonikárov 

                  
                                                           

   Mikuláš, anjel  a  čert  obdarovali  všetky  dobré    

   deti   a spoločne  rozsvietili  vianočný  stromček.   

                                                            Všetci                                                                                                           

sa  občerstvili                                sa   občerstvili 

                                                   vianočným  punčom 

                                                        a   chutnou 

                                                       kapustnicou 

              

                                                     

                                                

              

             

             

        

 

 
 

 

 

 
 

 

  

 

  

viac ako 30 účinkujúcich jednotlivcov a skupín nám spríjemnilo               

hudbou a spevom   

sychravé jesenné   

    popoludnie                    

 

 

V náväznosti na projekt Marikovská dolina – dolina povestí sme pre Vás pripravili 
kalendár, v ktorom sú povesti a autentické kresby zo všetkých obcí doliny. 
Obrázky sú z dielne Jána Mihálika a povesti napísal   Štefan Meliš.  
Kalendár bol vydaný v spolupráci s Občianskym združením Spektrum šž a 
možno ho zakúpiť na Obecnom úrade. Do svojich domácností tak vnesiete  
nádych  histórie, domova a pripomeniete  si  príbehy zo života našich predkov. 
Takýto kalendár môže byť aj vhodný darček pre ľudí, ktorí majú blízky vzťah 
k rodnému kraju, našej dedine, doline a jej obyvateľom. 

 

Tradície si ctíme a uchovávame pre ďalšie  generácie 


